
ACTE  PLE ORDINARI  
DATA  27 D’OCTUBRE  DE 2009 
HORA  9 DEL VESPRE  

  
 

ORDRE DEL DIA PRESIDENT: L’Il·lm. Alcalde 
Ignasi Giménez Renom 

- Antònia Pérez Ballonga. 
- Aleix Canalís Alsina. 
- José Eduardo González Navas. 
- Jordi Carcolé García. 
- Óscar Lomas Cortés. 
- Josefa Martínez Romero. 
- Glòria Massagué Casals. 
- Joan Creus Oliveras. 
- Mercè Giménez Renom. 
- Gemma Perich Vidal 
- Mercè Carbonés Hernández  
- Montserrat Gatell Pérez  
- José Antonia López Espinola 
- Lluís Manuel López Alarcón 

 - Xavi Arderius Matas 
 -  Elisenda Alamany Gutiérrez  
-  Oriol Papell Torras 
-  Jordi Permanyer 
- Sr. Jordi Roman Clusella 
- Juli Boadella Vergés. Secretari 
 
 

  
   1.- Aprovació, si s’escau, de l’esborrany de  
        l’acta de la sessió anterior. 
 
   2.- Donar compte dels Decrets de l’Alcaldia i  
        dels acords de la Junta de Govern 
 
   3.- Modificació dels Estatuts del Consorci  
         Hospitalari 
 
   4.- Moció sobre l’IVA 
 
   5.- Informació general sobre equipaments  
        educatius 
 
   6.- Assumptes sobrevinguts 
 
   7.- Suggeriments i preguntes 

  EXCUSA L’ABSÈNCIA   
 - Mercè Vallès Corominas  
- Mercè Custodio, Interventora     
    

 
Vist que els reunits formen la majoria legal de membres que legalment constitueixen 
l’Ajuntament Ple, el Sr. President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels assumptes inclosos 
en l'ordre del dia. 

 
1.- APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ 
ANTERIOR. 
       

  Els regidors es donen per assabentats dels continguts de l’acta. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 

2.- DECRETS DE L’ALCALDIA I ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN  
     LOCAL. 

 
Es dona compte al Ple dels Decrets núm. 612, del dia 23 de setembre, al 744 del dia 22 
d’octubre. Es dona compta també dels acords de la Junta de Govern Local adoptats en 
sessions dels dies 29 de setembre, 6, 13 i 20 d’octubre de 2009. 
La Corporació es donà per assabentada 

 
 3.- MODIFICACIÓ ESTATUTS CONSORCI HOSPITALARI 



Vist que per acord de l’Ajuntament Ple del dia 31 de març de 2009, aquest Ajuntament 
s’integrà en el Consorci Hospitalari de Catalunya. 
Vist que el Consorci Hospitalari de Catalunya és una entitat pública de caràcter local i base 
associativa, que té el seu origen en el moviment municipalista. Es va constituir legalment l’ 
any 1983. La seva funció és promoure l’ atenció a les persones des dels sistemes de salut i de 
serves socials de responsabilitat pública. 
Vist que els associats al CHC són ens locals ( ajuntaments, diputacions, consells comarcals...) i 
entitats proveïdores de serveis de salut i/o socials, que formen part del sistema públic català a 
través del SISCAT (XHUP, centres d’ atenció primària, Sociosanitari i centres de salut mental). 
Totes les entitats són de caràcter públics i/o sense ànim de lucre. 
Vista la certificació emesa per la secretària del Consorci Hospitalari de Catalunya en data 10 de 
juliol de 2009, amb el vist-i-plau del seu president, que comprèn els acords adoptats per la 
Junta General Ordinària de l’entitat de data 3 d’abril de 2009 i de la Junta General 
Extraordinària de la mateixa de data 8 de juliol de 2009 relatius a la modificació dels estatuts 
de la referida entitat per tal d’ampliar les seves finalitats a l’àmbit dels serveis socials, 
reconèixer la condició de mitjà propi i servei tècnic del referit consorci respecte dels seus 
associats i al canvi de denominació del consorci, d’acord amb el text refós dels estatuts 
resultants de dites modificacions que consten a la citada certificació; 
D’acord amb el què preveu l’article 322 del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens 
Locals (Decret 179/1995, de 13 de juny); 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
Ratificar íntegrament els acords de la Junta General del Consorci Hospitalari de Catalunya 
de data 3 d’abril de 2009 i 8 de juliol de 2009 relatius a la modificació dels estatuts de la 
referida entitat per tal d’ampliar les seves finalitats a l’àmbit dels serveis socials, reconèixer la 
condició de mitjà propi i servei tècnic del referit consorci respecte dels seus associats i al canvi 
de denominació de l’entitat que a partir de la darrera Junta General Extraordinària passa a 
denominar-se Consorci de Salut i d’Atenció Social de Catalunya, així com el text refós dels 
Estatuts del Consorci de Salut i d’Atenció Social de Catalunya (abans Consorci Hospitalari de 
Catalunya) resultant de les esmentades modificacions, amb efectes des de la data d’adopció 
de cadascun dels acords que es ratifiquen. 
Presenta la proposta la regidora de Salut Sra. Mercè Giménez (PSC), dient que es porta avui  
a aprovació del Ple el canvi d’estatuts del Consorci Hospitalari de Catalunya. En el ple de març 
d’aquest any es va aprovar per unanimitat fer-nos associats d’aquesta entitat pública amb la 
finalitat d’aprofitar el coneixement i l’experiència de tot l’equip professional per assessorar-nos 
alhora de definir polítiques socio-sanitàries en el nostre municipi, planejament d'equipaments, 
també de la consultoria de suport tècnic en àmbits jurídics, econòmics, formació i de salut 
laboral a nivell de l’Ajuntament. 
Després del ple de març, el nostre municipi és un associat més d'aquesta entitat, amb els 
drets i deures que es marquen en els estatuts. Per tant, qualsevol canvi en els mateixos calen 
ser ratificats per tots els associats. En aquest cas s'ha donat un canvi de nom de la entitat (de 
Consorci Hospitalari de Catalunya ara s’anomena Consorci de Salut i atenció Social de 
Catalunya – CSC)  secundari a una ampliació de les seves activitats dins de l'àmbit social ja 
que fins ara estaven més vinculats en l'àmbit sanitari. 
S’obra un torn d’intervencions, per CiU, intervé la Sra. Montse Gatell per dir que se'ns 
presenta una proposta que no té cap complicació tècnica ni cap objecció política, com ha dit la 
regidora, hem d'aprovar una modificació dels estatuts del Consorci Hospitalari de Catalunya, 
del qual en formem part des del març d'enguany, que ara passarà també a desenvolupar 
tasques de serveis socials. 
No hi tenim cap objecció a fer i votarem a favor aquest canvi, però deixin que diguem que és 
curiós com aquest Ple pot i ha de votar uns canvis en els estatuts del Consorci quan no vam 
poder pronunciar-nos sobre la contractació d'aquest Consorci per a gestionar l'Obra Social 
Benèfica i per tant, quan no ens hem pogut pronunciar sobre el fet que sigui aquest Consorci 
que gestioni la fundació local per 100.000 euros l'any (diners amb què aquest Consorci 
carrega i ofega encara més l'entitat). I això ho van decidir vostès sols. D'acord que no es 



requereix cap procediment al plenari i que, a més, no toca als grups municipals decidir-ho, 
però vostè, regidora, no va informar-ne adequadament ni tan sols els membres de la Junta de 
l'Obra Social. 
Només volem fer notar la paradoxa que, per a assumptes tan importants com un canvi de 
gerent, de gestió i de despesa de l'Obra Social, ens passen a tots una nota de premsa. I ara 
depèn de tots nosaltres que per unanimitat hem de votar a favor d'uns petits canvis en els 
estatuts del Consorci Hospitalari de Catalunya.  Demanem, regidora, les reunions pertinents 
que no s'han fet amb regularitat en els darrers dos anys, amb la gerència i la Junta de l'Obra 
Social per tal de poder fer un seguiment i valoració de la marxa de l'entitat i la seva nova 
gerent. 
Per part de l’Altraveu intervé el Sr. Xavi Arderius dient que quan vàrem aprovar associar-nos 
al Consorci Hospitalari com a municipi, l’equip de govern ens va dir que per una quota anual 
d'uns 675€ ens podríem aprofitar del coneixement i experiència de tot el seu equip 
professional i que podríem rebre assessorament qualificat en temes socio-sanitàris.  
Entenem que la modificació dels estatuts permetrà al Consorci ampliar competències, cosa a la 
que no ens oposem, però si creiem que de cara al futur, l’estratègia sociosanitària del municipi 
l’hem de decidir al municipi, potser utilitzant instruments com el Consorci i d'altres si cal, però 
sent transparents en la presa de decisions.  
No dubtem de l’experiència i nivell de preparació del Consorci, però tenim alguns dubtes sobre 
el funcionament de l’equip de govern en aquesta relació. Recordem que al poc temps d'haver-
nos associat, quan l’anterior gerent de l’OSB va deixar el càrrec, es va adjudicar la gerència de 
l’OSB al Consorci Hospitalari sense abans informar la resta de grups ni als membres del 
patronat. Quan ens hi vam associar, ningú no ens va informar sobre aquesta possibilitat, que 
òbviament va molt més enllà de l'assessorament.  
El juliol d'aquest any ens van convocar per presentar la nova gestió quan ja estava tot decidit i 
ens consta que membres del patronat van saber en aquella reunió decisions i detalls que 
vostès havien pres al marge d'ells. 
La falta de transparència en les seves actuacions és el que ens genera dubtes.  
Ara era un moment òptim per poder valorar la tasca feta pel Consorci, l'únic punt del ple 
d'avui. 
Al nostre entendre al llarg d'aquesta legislatura s'han mal acostumat a decidir sense explicar 
detalladament les seves actuacions a la resta de grups. 
Malgrat això, valorem com a positives algunes iniciatives en polítiques socials que s’impulsen 
des de la Regidoria de Benestar Social, però en el punt concret que tractem, ens hauria 
agradat tenir més dades. La regidora de Benestar Social ha fet un esforç per respondre els 
nostres dubtes, cosa que li agraïm, però la seva resposta no ha estat tant clarificadora com 
esperàvem.   
Com que el que votem en aquest punt és un canvi en els d’estatuts que considerem que pot 
ser positiu hi votarem a favor i de cara al futur reclamem una vegada més transparència en 
l’actuació de l’equip de govern en relació a les atribucions que es donen al Consorci. 
Intervé per ERC el Sr. Jordi Permanyer dient que val a destacar aquesta incongruència, que 
per una banda votem la modificació dels estatuts del consorci per ampliació de funcions, que 
hi estem d’acord i hi votarem a favor, però volem fer notar que no vam poder donar la nostra 
opinió en el canvi de gestió de la l’Obra Social Benèfica, i també dir que ens sentim una mica 
enganyats en aquest sentit, ja que quan es va presentar al Ple la incorporació de l’Ajuntament 
al consorci hospitalari, de ben segur que ja es tenia molt clar que aquest seria un primer pas 
per la gestió de l’Obra Social Benèfica. Per acabar dir que hi votarem a favor, però volem tenir 
informació al respecte per poder-hi participar. 
Intervé el Sr. Alcalde per aclarir que primer es va fer l’adhesió al consorci i posteriorment, a 
l’assabentar-se de la marxa de l’anterior gerent es va optar per adreçar-se a una empresa 
especialitzada per tal de trobar un nou gerent. També dir que està previst convocar una 
comissió informativa per informar detalladament de la situació en que es troba l’Obra Social. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 



 4.- MOCIÓ PERQUÈ EL GOVERN ESPANYOL NO FACI EFECTIU L’AUGMENT  
                DE L’IVA 
 
ATÈS que l’anunci per part del Govern de l’Estat d’augment de dos punts de l’IVA a partir del 
mes de juliol de 2010 i de forma permanent en el futur, perjudicarà no només a les famílies i 
les empreses, sinó també a les administracions locals.  
ATÈS que aquest augment pot suposar una disminució del consum per part dels ciutadans, 
agreujant la crisi econòmica que es pateix en aquests moments.   
ATÈS que des de la perspectiva institucional, el fet que l’Ajuntament sigui considerat com un 
consumidor final, dóna com a resultat que no puguem deduir-nos l’IVA suportat, tant dels 
serveis, productes i obres que la nostra corporació local contracta.  
ATÈS que aquest augment de l’IVA comportarà un augment de la despesa corrent dels 
ajuntaments i una major dificultat per a realitzar inversions. 
ATÈS que tots els ajuntaments de Catalunya tenen en aquests moments greus problemes 
financers, fruit del descens en els ingressos i la manca d’un nou model de finançament local 
que doni una bona resposta a les competències i als serveis que actualment estan 
desenvolupant. 
ATÈS que existeix una reivindicació històrica del municipalisme català per a que les 
administracions locals no estiguin subjectes al pagament de l’IVA. 
En relació als antecedents exposats els sotasignants proposem al Ple l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Sol·licitar al Govern de l’Estat que faci els tràmits necessaris per a que les 
administracions locals no paguin l’IVA. 
SEGON.- Que aquest acord es faci arribar al President del Govern Espanyol, als grups 
parlamentaris del Congrés dels Diputats, a l’Associació Catalana de Municipis i Comarques i a 
la Federació de Municipis de Catalunya.  
Defensa la proposta la Sra. Montse Gatell¸per CiU, i passa a donar-ne lectura 
En torn d’intervencions la Sra. Elisenda Alamany,  per l’Altraveu, diu que aquesta proposta 
entesa per l’Altraveu com una estratègia de pressió envers l’Administració central  perquè el 
tracte econòmic amb els Ajuntaments sigui més just, és l’etern problema del finançament local 
que tantes vegades ha estat objecte de debat, i aprofitant que el proper juliol de 2010 el 
govern de Madrid apujarà dos punts ‘IVA actual, sembla que pot ser una bona manera de 
visualitzar encara més aquesta problemàtica ’actuant tal i com proposa en la moció. De totes 
maneres pensem que de cara al ciutadà seria més just que els Ajuntaments no marquessin 
diferències i tal i com fem tots els contribuents paguessin l’IVA com sempre s’ha fet, però que 
desprès rebessin la quantitat de diners necessaris per poder gestionar els municipis amb més 
qualitat i justícia. De totes maneres votaren a favor de la proposta, considerant-la com un pas 
previ a una millora de finançament per a tots els ens locals i per la posterior benefici que cal 
que reverteixi posteriorment en tots els ciutadans. 
Finalment el Sr. Alcalde intervé per afegir que es podria fer un fons amb tots els diners que 
paguen els Ajuntaments fruït de l’IVA i que aquest fons pogués revertir també sobre els 
Ajuntaments, i potser també una altra proposta que s’està plantejant és que s’apliques un 
tipus reduït també de l’IVA en els Ajuntaments, de tal manera que aquesta despesa podés 
revertir en millors serveis pels ciutadans i ciutadanes.    
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 

5.- MOCIÓ EN RELACIÓ A LA NOVA PROPOSTA DEL FEIL 2010 
 
El govern espanyol, ha anunciat un nou Fons Estatal d’Inversió Local per al 2010, en principi, 
les actuacions que finançarà el nou fons local seran de caràcter més estratègic que l'anterior i 
necessitaran un temps més llarg de preparació que l'anterior. En principi, està previst que 
siguin accions socials i al desenvolupament de la Llei de la Dependència, inversions 
mediambientals i de desenvolupament tecnològic. I està previst també, que la tramitació dels 
projectes s’iniciï a partir del mes de novembre.  
La intenció del Govern espanyol seria de mantenir els mateixos criteris establerts pel Fons de 



2009, en concret pel que fa referència a la distribució per població i l'obligació que els 
projectes no estiguin inclosos als pressupostos municipals. Una possible novetat seria la 
possibilitat de considerar com a despeses finançables les corresponents a l'elaboració i 
redacció dels projectes tècnics.  
És per això que és molt important preveure amb temps els projectes que la ciutat necessita i 
estar en condicions de presentar les sol·licituds més adequades i prioritàries.  
Des de CiU, a més, creiem, com hem defensat sempre, que la definició i priorització dels 
projectes a realitzar hauria de comptar amb la participació del màxim nombre d’agents socials 
i el major consens possible.  
En relació als antecedents exposats els sotasignants proposem al ple l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- En els propers dies, tots els grups municipals presents al Consistori faran arribar a 
la Presidència un llistat de quins són, per a ells, els projectes més urgents que la ciutat 
necessita i que no es possible realitzar, de forma immediata, amb finançament municipal. 
SEGON.- Es convocarà una comissió especial representada per tots els grups polítics que 
conformen aquest consistori on es posarà a debat aquelles propostes que els diferents grups 
presentin per incloure's en el FEIL. 
TERCER.- Com a conseqüència del resultat del debat, el govern municipal realitzarà una 
llista dels projectes proposats degudament prioritzada i amb una aproximació del cost 
d’execució de cadascun d’ells, la qual serà tramesa als representants d’aquesta Comissió, per 
a una posterior aprovació formal de la mateixa. 
QUART.- Un cop acordats els projectes es posaran a exposició pública segons els 
procediments oportuns i es farà una presentació pública juntament amb la presentació del 
pressupost 2010.  
Presenta la proposta la Sra. Montse Gatell,  per CiU. 
En torn d’intervenció la Sra. Elisenda Alamany, per l’Altraveu, diu que en aquesta segona 
ronda del FEIL ens presentem amb molta més previsió,  i val a dir que es positiu que almenys 
puguem formalitzar els grups les nostres peticions. També destacar que els cartell que 
anuncien el FEIL tenen un cost de 1.600 € cadascun d’ells a descomptar de la dotació que 
donen, i és una critica que fem des de l’Altraveu ja que aquests imports resten molt de la 
dotació final. 
El Sr. Alcalde, informa que aquest any es reciclaran el cartells per economitzar despeses en 
aquest sentit. 
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer,  intervé dient que aquests fons del FEIL sempre son 
benvinguts, encara que per l’any 2010 seran inferiors als del 2009. També mencionar que 
envaeix de ple competències de la Generalitat, tot i ser uns diners molt benvinguts, nosaltres 
creiem que no estaria malament que el govern de l’Estat es poses d’acord amb el govern de la 
Generalitat. Si bé per a l’any 2010 hi ha un tema important i que ja s’havia manifestat per 
part dels Ajuntaments i que va relacionat amb el mal finançament de l’Administració Local , i 
és que pel 2010 es pot destinar com a màxim un  20 per cent del FEIL al pressupost ordinari 
amb despeses d’educació i serveis socials i serà important de cara als Ajuntaments per 
alleugerir una mica aquesta càrrega del pressupost ordinari. 
També el Sr. Alcalde  intervé per afegir que és cert que la situació dels Ajuntaments és prou 
critica com perquè aquest pagat sigui benvingut, però es cert que no resolt els problemes 
d’inversió i especialment de despesa ordinària que tenen els Ajuntaments. Aproximadament 
els diners que rebrem a través d’aquesta ajuda del govern central seran de 2.400.000 € i que 
la principal novetat és poder finançar part de la despesa corrent en Àrees com educació 
serveis socials i ocupació i suposaran al voltant de 400.000 € que vindran a finançar tot una 
sèrie de projectes, iniciatives, programes, etc.. Hi ha poc temps i les propostes seran 
benvingudes i emplacem a tots els grups municipals a treballar-hi. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 

6.-  INFORMACIÓ GENERAL SOBRE EQUIPAMENTS EDUCATIUS 
 
 



La Sra. Antònia Pérez; pel PSC inicia l’exposició i diu que després de les mostres de manca  
de transparència ens hem plantejat donar una informació sobre la situació actual de 
l’educació.    
Començaré explicant que en la franja d’edat de 0 a 3 anys aquí a Castellar hi ha 1 escola 
bressol municipal i 6 escoles bressol privades, dins del conveni de la Generalitat  també s’han 
iniciant els tràmits per a la construcció d’una nova escola bressol municipal amb una cabuda 
de 94 places, augmentant la previsió de places escolars fins a 155; i en l’actualitat hi ha 303 
nens matriculats. De la franja de 3 a 12 anys a Castellar hi ha 6 centres públics  i dos d’escola 
concertada; dels sis centres n’ha ha un que es l’escola Sol i Lluna i que es troba amb mòduls 
dins de l’escola Sant Esteve i esperem que el curs vinent pugui ja estar ubicada, malgrat això, 
aquest inici de curs ha estat sense grans dificultats d’obres. Davant la situació de la matricula, 
aquest curs ha estat molt ajustada, no s’han cobert totes les places. A nivell de secundaria dir 
que hi ha dos instituts i una escola concertada amb una línia, durant aquest curs hi ha hagut 
un creixement de matricula en ESO i batxillerat, part d’aquest creixement ha estat degut a la 
crisis, alumnat que marxava a cursar els estudis fora de Castellar, ara es queda, i també a que 
part dels alumnes que acabaven la bàsica buscaven una primera feina i ara continuen amb els 
estudis. Així doncs cal estar atent amb aquest problema doncs a secundària hi ha creixement.  
Castellar té una matricula viva que son tots aquests alumnes que van arribant de forma 
continua, així doncs des del 15 de setembre al 23 d’octubre s’han fet 23 matricules noves. 
Informar també que la escola la Immaculada ha demanat poder tenir una línia de secundaria. 
Un altra aspecte que cal tenir en compte alhora de fer una previsió de matricula és que durant 
aquest dos últims anys no ha crescut Castellar, els naixements s’han quedat estabilitzats, per 
tant, de moment, no ens cal fer ampliacions d’aules de primària. Així doncs també dit que des 
de l’equip de govern s’han fet tots els passos perquè aquests espais educatius siguin una 
previsió per futur creixement de l’alumnat de Castellar  
A part d’això s’han fet altres actuacions, a l’escola d’adults, a l’escola de música. 
A continuació intervé el Sr. Pepe González, pel PSC, dient que centrarà la seva intervenció 
en el tema els equipaments i espais educatius, però abans de començar dir que l’educació ha 
estat sempre una de les prioritats d’aquest equip de govern i tal com s’ha publicat per alguns 
dels nostres amics, també ho era a l’anterior mandat quan estàvem a l’oposició. Sempre ha 
estat una prioritat i sempre ho serà. Les nostres actuacions, en aquest dos anys i mig, estan 
en consonància amb aquest principi, superant en molt, les competències que ens són pròpies 
com Ajuntament. Les actuacions, que explicarem avui, són públiques i publicades i moltes 
d’elles, aprovades per aquest ple, per això sorprenen alguns comentaris o afirmacions de 
l'oposició en relació a algunes actuacions municipals. Curiosament la regidora que més soroll 
fa, que imaginem responsable d’aquest tema en el seu grup, critica molt les explicacions 
donades en una comissió informativa a la que ella no va assistir i parla amb molta seguretat 
del funcionament del Consell Escolar Municipal, del que no forma part, i en el que per cert, el 
seu grup juga, sent generós, un paper molt discret. És més  probable que tingui alguna altra 
informació directa o indirecta, o que doni més credibilitat a les professionals de la cofradia del 
santo reproche (que diria Sabina), amb les que, per cert, hem trobat similituds sospitosament 
abundants. També és possible que malgrat els nostres esforços, ens hagi fallat la comunicació. 
Normalment això és més fàcil que passi amb els ciutadans, un regidor té moltes oportunitats 
d’informar-se i més en processos dilatats, com els que portem aquí, que duren normalment 
bastants mesos. Aprofitant aquesta situació i les ganes de parlar d’algun grup de l’oposició, 
que suposa ha trobat un punt dèbil de la nostra gestió, repassarem la situació dels nostres 
equipaments educatius i les actuacions que hem portat a terme des  que estem al govern de la 
Vila, confiant que quedin satisfetes les necessitats informatives i clarificats els possibles dubtes 
encara pendents. Al menys aquesta és la nostra voluntat. 
He de comunicar, d’entrada, que aquesta vegada no seré breu, un ple com el d’avui es presta 
a dedicar una mica més de temps  a un tema que tots considerem important. 
Abans d’entrar en matèria, dedicarem uns minuts a recordar quines són les nostres 
competències, les competències d’un Ajuntament, més pensant en la gent que ens escolta que 
no en els senyors i senyores regidors, que segur que ho saben perfectament.  



La gent ha de saber que si hi ha problemes de gestió en un institut, per citar un exemple, 
l’Ajuntament no té capacitat per intervenir, ja que és responsabilitat del propi centre i de 
l’administració educativa de la Generalitat i que no és lícit jugar a la confusió. 
A Castellar hi ha centres educatius diversos en les que l’Ajuntament té alguna responsabilitat: 
Escola d’adults, de gestió pròpia, actualment sense subvencions. 
Escoles bressols públiques, de gestió pròpia i subvenció parcial de la Generalitat, tant per la 
construcció del centre com pel seu funcionament. 
Escola de música, de gestió pròpia i subvenció parcial al funcionament per part de la 
Generalitat. 
CEIPS actualment 6 i l’’Ajuntament ha d'aportar el solar, lliure de càrregues i afectacions, per 
construir els edificis de les escoles. La Generalitat ha de construir l’escola d’acord amb les 
seves previsions de necessitats i és responsable de les inversions de millora i estructurals. 
L’Ajuntament és responsable del manteniment ordinari, la neteja i algun servei complementari 
(consergeria). La Generalitat gestiona el funcionament i el professorat. 
Evidentment l’Ajuntament (sense tenir-ne la competència) està atent a l’evolució de les 
necessitats escolars, la evolució demogràfica i les demandes del municipi. 
A Castellar hi ha un centre de primària, privat concertat, del qual en parlarem més tard, del 
que l’Ajuntament forma part del patronat. D’aquesta situació es dedueix una relació diferent a 
altres centres concertats. 
Secundària (actualment hi ha 2 centres públics) en el quals l’’Ajuntament ha de proporcionar 
un solar adequat, lliure de càrregues i afectacions, per la seva construcció. La Generalitat ha 
de construir el centre d'acord amb la seva previsió i és la responsable única d'ampliacions, 
millores, neteja, manteniment, consergeria etc. i evidentment de la gestió del personal docent. 
Les competències de planificació educativa, determinació de models i organització dels centres 
són competències exclusives de la Generalitat, cosa que no vol dir que els haguem d’acceptar 
amb resignació si no ens agraden, però no tenim competències administratives per condicionar 
les decisions de la Generalitat. 
Ja sé que això és de primer de primària, però llegint alguns comentaris publicats aquestos 
dies, tinc la impressió que alguns, que van d’experts, encara no han arribat a aquest nivell. 
Aquesta és la realitat legal, però el nostre Ajuntament, especialment en inversions, ha anat 
molt més enllà de les nostres obligacions. 
Anem pas a pas. Escola d’adults. malgrat l’acord firmat amb les entitats municipalistes, la 
Generalitat encara no subvenciona la part de l’activitat prevista i per tant suposa un esforç 
econòmic important per a l’Ajuntament. En època de crisi i amb l’atur a l’alça, és un 
equipament important ja que és clau per facilitar la incorporació al mercat del treball. En el 
curs 06/07 hi havia 186 alumnes a l’escola, avui  384,  més del doble. Després d’una llarga 
negociació amb un sindicat que ocupava un espai al local de l’escola, s'han recuperat 80 m2 i 
s’estan habilitant dues noves aules, evidentment amb pressupost municipal. El proper any està 
previst millorar el sistema de climatització del centre. 
Escola de Música; la nostra percepció inicial sobre aquest centre va ser d’encarcarament i 
despreocupació per part de l’Ajuntament. Tothom coincideix que l’equipament no reuneix les 
condicions idònies per portar a terme la seva tasca. La primera acció va ser propiciar un canvi 
en la direcció de l’escola que ha aconseguit diversificar l’oferta i apropar-la més a les 
necessitats de la població. El resultat és esperançador, des del 2007 hem passat de 183 a 249 
alumnes  (66 més) Des de la Regidoria de Projectes Estratègics, d’acord amb Educació, hem 
analitzat diferents alternatives, tant des del punt de vista constructiu com econòmic, que, per 
desgràcia, en la situació actual s’escapa de les nostres possibilitats, si no aconseguim 
finançament extern. També s’estan estudiant alternatives d’espais per algunes activitats, el 
que permetria oxigenar l’escola en les hores més conflictives. El proper any tenim prevista una 
inversió per insonoritzar alguns espais, especialment l’aula de percussió i així facilitar la 
convivència amb la resta de l’escola. 
Escoles bressol, la situació inicial que vam trobat, es limitava a “El Coral”, un equipament 
bastant deteriorat, gestionat pels pares dels alumnes, pares que havien manifestat la seva 
voluntat de renunciar a la gestió. L’any 2008 l’Ajuntament va fer una inversió de dignificació 
de 84.000 €, en millores de les aules, equipaments, climatització, coberta, arranjament del 



pati...etc..  aquest any amb fons FEIL s’ha pintat l’exterior. L’any que ve, tenim previst 
estudiar la incorporació a l’escola dels espais que ocupa actualment la Regidoria d’Esports. 
Entre l'opció de gestió directa per part de l’Ajuntament (es a dir, contractació municipal del 
personal) i l’externalització del servei, s’ha optat, seguin el model que ja existia  a l’escola, per 
aquesta segona opció. L’empresa SUARA va guanyar el concurs, la gestió, contractació de 
personal, relació amb els pares, condicions econòmiques, la portarà a terme l’empresa, 
d’acord amb les bases del concurs. A l’Ajuntament correspon la tutela i la supervisió, i en 
qualsevol cas es reserva la possibilitat de rescindir el contracte si no es gestiona d’acord amb 
les clàusules pactades. Com és conegut, la Generalitat aporta una subvenció per la gestió. 
Pares i Ajuntament aporten la resta dels mitjans necessaris pel funcionament de l’escola. En 
paral·lel l’Ajuntament ha iniciat el procés de construcció de la segona escola bressol pública, al 
triangle que toca a l’escola sant Esteve, que esperem comenci la seva activitat l’inici del curs 
2010-2011. El dia  5/05/09 es va fer l’aprovació inicial del projecte, el dia 28/05 es van 
aprovar les bases del concurs al ple, el dia 28/07 es va  aprovar l’adjudicació definitiva i el dia 
10/09 es va fer l’acta de replanteig. Aquests últims dies han començat els moviments de 
terres.  
Per tranquil·litat dels regidors, especialment els que gaudeixen generant dubtes, tenim totes 
les benediccions de la Generalitat. (són perfectament coneixedors dels problemes generats en 
alguns municipis amb escoles en construcció i fins i tot en funcionament). 
El projecte ocupa 914,76 m2 i el pressupost d’adjudicació és de 1.440,223 €. El període de 
gestió adjudicat i d’amortització de les obres és de 8 anys. Com no pot ser d’una altra manera,  
l’Ajuntament es reserva la possibilitat de recuperar la concessió, d’acord amb les bases del 
concurs. El sistema d’adjudicació contempla, tal com es preveia en les bases del concurs, la 
construcció i la gestió de l’escola. El debat sobre la conveniència o no de la fórmula es va fer 
en el seu moment. Tots els grups van manifestar en el seu dia la seva opinió o els seus dubtes 
en el ple. La realitat és que al començament del proper curs Castellar comptarà amb 155 
places d’escola bressol, públiques, gestionades d’acord a un model coherent i professional. 
A nivell d’escola primària Castellar té en l’actualitat 5 escoles primàries públiques i 2 
concertades. La sisena escola pública, El Sol i la Lluna, està en construcció en un procés llarg i 
complex del qual parlarem després. El compromís amb l’escola pública per part de l’equip de 
govern ha estat permanent des del mateix dia de la nostra presa de possessió. Al curs 
2007/2008 les inversions a les escoles van ser de 405.000 €, incloent el menjador de l’escola 
sant Esteve i l’habilitació i condicionament dels barracons provisionals de la sisena escola, 
fruits de la incapacitat de l’anterior equip de govern de gestionar un espai conflictiu. Però 
d’això també parlarem després. En el curs 2008/2009 l’Ajuntament a través d’un fons específic 
del FEIL, ha invertit 500.000 € a les escoles, més  41.865 € addicionals del pla d’estalvi 
energètic del mateix FEIL. Total 541,865 €. Al 2009/2010 també preveiem partides en la 
millora d'uns equipaments que patien dèficits greus de manteniment i de serveis. En total, 
més d’un milió d’euros d’inversió en uns equipaments, per sobre de les obligacions que 
generen les nostres competències. 
L’escola El Sol i la Lluna mereix un capítol apart:Quan vam arribar hi havia un projecte 
d’instal·lació en barracons, ningú havia pensat en necessitats primàries com telèfon i connexió 
a internet. Sobre el solar de les antigues piscines hi havia una teòrica cessió aprovada al ple 
de l’Ajuntament i no acceptada formalment per la Generalitat. El document es va haver de 
modificar per adaptar el solar cedit a les afectacions sorgides i no contemplades en la cessió 
inicial; i per postres unes relacions entre l’Ajuntament i la delegació d’educació inexistents. La 
delegació no volia construir l’escola al solar cedit.  
Aprofito aquí , perquè quedi clar, per sempre, que el grup socialista va donar el seu 
recolzament a aquesta ubicació, abans i després de tenir la responsabilitat de govern, cosa 
que no hem negat mai. El sentit de responsabilitat, la lleialtat institucional i el desconeixement 
d’algunes circumstàncies difícilment constatables des de l’oposició, ens van fer compartir una 
decisió de la que després hem vist els inconvenients. 
¿Quina seria actitud de vostès si diguéssim que ens havien amagat informació?, que el solar 
no estava lliure de càrregues, que una claveguera travessava el solar i que hi havia una 
afectació d’una xemeneia que no ens van comunicar. ¿Coneixien la existència d’aquestes 



afectacions?. Resoldre les afectacions van costar a l’Ajuntament 100,000 €. n'obra i una 
infinitat d’hores en modificació de projectes i gestions, amb els consegüents retards. 
L'orografia del solar suposava, per si mateix, incrementar el cost de l’escola en 1,5 milions 
d’euros, una part dels quals pretenia la Generalitat que aportés l’Ajuntament.  L’Ajuntament es 
va negar a pagar i el procés no va ser fàcil fins que es va arribar a una solució definitiva. El 
tira i afluixa condicionarà, lògicament, els esdeveniments posteriors. Quan aquest estiu va 
caure el mur, mai millor dit, va ploure sobre mullat: La Generalitat ja havia excedit, en molt, 
la quantitat total que costa una escola standard en un solar pla.  GISA, l'empresa de la 
Generalitat, gestora de les obres, treballava amb un pressupost tancat i l’Ajuntament no volia 
acceptar responsabilitat en res. L’escenari era complicat: deixar la solució als tribunals 
suposava abandonar les obres i l’Ajuntament no tenia capacitat per assumir el cost de reparar 
el mur. L’acord, i no hi havia més remei que pactar i arribar a un acord, perquè la prioritat és 
començar el proper curs en la nova escola,  ens ha costat 280.000 €, (la meitat del cost total) 
als que haurem de sumar una altra partida per arranjar el camí d’accés, que farem l’any que 
ve i que està valorat en 90.000 €. El sobrecost total de l’Escola  el Sol i la Lluna respecte a una 
escola normal en un solar planer, si no surten més sorpreses, serà de 2 milions d’€, dels quals 
l’Ajuntament n’haurà de pagar 500.000. El que va proposar o decidir la ubicació, en el seu dia,  
de l’escola a les antigues piscines, va tenir una gran i brillant idea, fins i tot mereixeria que 
l’escola portés el seu nom. I no acaba aquí, algun dia estarà l’escola acabada, l’Ajuntament, 
escola, associació de pares, farem un gran esforç de conscienciació, farem camins escolars, 
estudiarem de forma exhaustiva la circulació de la zona, probablement limitarem la circulació 
en algun carrer, i més coses que ara no pensem. Però malgrat tot, en les hores d’entrada i 
sortida de l’escola, la circulació serà un caos. Ja avisem avui i ja veurem l’actitud de l’oposició, 
especialment els que van tenir més responsabilitat en la decisió. Malgrat tot al començament 
del proper curs l’escola estarà acabada, mestres alumnes i pares es trobaran en les noves 
instal·lacions, tothom serà feliç i molts, sense motiu, pensaran que el mèrit ha estat seu. 
L’experiència Sol i Lluna ens ha ensenyat unes quantes coses, especialment el que no s’ha de 
fer. Si la nostra obligació és proporcionar a la Generalitat solars sense afectacions, per cobrir 
les demandes de primària i de secundària, els tindrem. El dia que la Generalitat reclami 
terrenys per edificar un centre educatiu, l’Ajuntament els tindrà i seran adequats i amb totes 
les garanties. El dia 28/03/2008 es va fer l’aprovació inicial de la modificació puntual del PGOU 
14 que afecta a: 
- un solar de 7.000 m2: El del camí de can Casamada/ronda Tolosa 
- i un altre de 1.287 m2 al costat de l’escola Bonavista 
El dia 22/07/2008 es va fer l’aprovació provisional i després d’algunes modificacions la 
comissió d’urbanisme el dia  06/06/2009 va fer l’aprovació  definitiva. Amb aquestes accions 
garantim a la Generalitat la construcció de 3 noves línies, 75 alumnes per curs. 
En paral·lel, i en un procés condicionat pel pla Parcial dels Fruiters, es va portar a terme la 
modificació de l’espai d’equipaments fruit de la cessió prevista el pla. També d’un terreny 
adjunt, que era no urbà, de 6.000 m2, que completaria les dimensions necessàries. Aquest 
terreny està qualificat com equipament educatiu des de el 6/06/2008, en què la comissió 
d’urbanisme en va fer l’aprovació definitiva, acabant un procés es va iniciar l’anterior mandat. 
La inscripció al registre de la reparcelació no s’ha fet fins al 30 de setembre últim.  Des 
d'aquest dia l’Ajuntament és propietari d’uns terrenys en els que falten per executar les obres 
d’urbanització. És cert que el solar dels Fruiters, el preferit de CiU, no l’hem contemplat com 
una opció viable, en això compartim el criteri d’ERC, manifestat, ja l’anterior mandat, tenir una 
inclinació de gairebé el 20%, estar sotmès a un procés de reparcelació que no ha acabat fins 
fa uns dies (el 30 de setembre), i ser majoritàriament de propietat privada i per tant haver de 
comprar o expropiar la part majoritària del terreny, no el fa especialment atractiu. Invito als 
regidors de l’Altraveu, a una excursió per estudiar junts la idoneïtat d’uns terrenys que crec 
que no coneixien el dia que van donar el seu recolzament.  Està aquí al costat, molt més a 
prop que Can Bages i serà fàcil comprovar la seva falta d'idoneïtat. (ERC ja sabem el que 
pensa i CiU ha mostrat sempre les seves preferències). 



A més, intentar convèncer a la Generalitat, després de l’experiència del Sol i la Lluna, que 
accepti un solar d’aquestes condicions, afectat per una riera, en part en superfície i en part 
coberta, al menys jo, no m’atreveixo. 
La realitat és que avui tenim la possibilitat de construir una escola de dues línies i ampliar a 
dues línies d’una escola que avui és d’una. També tindrem, de cara el curs que ve, una escola 
nova, que permetrà la supressió dels barracons i que comptarà, en el primer any, amb 6 aules 
no ocupades.  
Un altre tema en el que s’ha pretès generar confusió en l’opinió pública, és el de la setena 
escola, barrejant de forma premeditada o des de la ignorància, l’edifici amb la  zona escolar.  
Nosaltres eren i som partidaris  de crear la setena zona escolar quan ho demani la demanda i 
evitar bolets permanents.  
La Generalitat també té el seu criteri, que és diferent si és tracta d’un bolet puntual o respon a 
un increment continuat de la població escolar. 
És cert que a l'estudi de projecció que es va elaborar des de l’Ajuntament al 2007, es preveia 
uns determinats increments de població escolar que recomanava accelerar l’ampliació de 
l’oferta per part de la Generalitat. Però la projecció no és una ciència exacta i la crisi 
econòmica, la disminució de les migracions o la caiguda de la libido dels castellarencs ens ha 
portat a un estancament de la població infantil, contradient l’evolució dels últims anys. 
Això és un problema? No! Quan tornem al creixement, ja tindrem resoltes les necessitats 
d’espais educatius. 
Queda un últim tema d’educació primària, al que l’equip de govern ha dedicat esforços, temps 
i mitjans econòmics: l’escola La Immaculada. L’Ajuntament forma part del patronat de l’escola 
en una proporció molt minoritària, l’escola és, doncs, una escola privada concertada. “In ille 
tempore” es va establir una pràctica que consistia en demanar, des de l’escola, diners a 
l’Ajuntament d’una forma periòdica i no justificada. La situació de l’escola era precària i el seu 
futur imprevisible. Fruit de les obres dels pisos de Greco a la plaça Major, és van produir unes 
afectacions a l’escola. Era un conflicte entre privats. 
Tiferca, l'empresa constructora, està des de fa mesos en concurs de creditors i els 
administradors judicials no estan en condicions de resoldre el problema. Problema que 
continua sent un tema privat. Malgrat tot l’ Ajuntament sempre ha estat al costat de l’escola. 
En el marc d’un acord general que garanteix la continuïtat i l’ampliació del projecte escolar, 
l’Ajuntament s’ha fet càrrec de la reparació dels desperfectes ocasionats per Tiferca, per un 
valor de 72.500 €.  La nostra voluntat és recuperar el seu cost en el procés del concurs de 
creditors. Les obres les ha efectuat IMAGA, la mateixa empresa que fa la restauració del 
Mercat Vell, amb la urgència que exigia la situació de l’escola. Sorprèn l’exigència i al mateix 
temps l'escrupolositat d’alguns. Avui la Immaculada és un projecte viable que té la voluntat 
d’ampliar la seva activitat a l’educació secundària. 
Secundària, recordem que l'única competència municipal és proporcionar a la Generalitat un 
solar sense càrregues, per respondre a les necessitats generades per l'increment d’alumnes.  
Aquests dies des de l’oposició municipal amb alguna ajuda externa, s’han fet crítiques a la 
massificació als instituts, evidentment fent responsable a l’equip de govern. Avui als centres 
públics de Castellar hi  ha 1.110 alumnes, repartits en dos centres, en un hi ha  597 alumnes  
i a l’altre 513. Tots recordem que el segon institut es va obrir el curs 2004/2005, i l’any 
anterior, 2004, convivien en el primer i únic institut 934 alumnes. Això sí que sembla 
massificació. Segur que recorden qui governava a Castellar. 
Això no significa que no valorem la situació actual i que no coneixem l’increment que es 
preveu pel curs 2012/2013 quan s’incorporin els actuals estudiants de 4at de primària.  (36 
alumnes més que els cursos actuals). També és cert que el problema es  mitigarà, 
parcialment, si es porta a terme la decisió de la Immaculada de començar l’any que ve la 
secundària. Passi el que passi, l’Ajuntament està en condicions, en els propers mesos, de 
proporcionar a la Generalitat un terreny per construir el tercer institut. El ple passat es va fer 
l’aprovació provisional com equipament educatiu, d’un solar a la ronda del Cosidor, amb el que 
tothom ha estat d’acord des de sempre. Després de l’aprovació inicial, un informe d’un 
arquitecte de la delegació del departament d’educació, contemplava la possibilitat de diverses 



alternatives. Una de les alternatives exigia uns quants metres més d’edificació, sense 
qüestionar les dimensions del solar i sense afectar, per tant, el fons de la proposta. 
Aquesta situació ve ser motiu d’escàndol per part de l’oposició, quan l’informe de l’arquitecte 
estava, des del començament, en el dossier preparat per Secretaria i a disposició dels grups, i 
en qualsevol cas no contradiu el model previst. La nostra prioritat era l’aprovació d’ús educatiu 
del solar per part d’urbanisme i no, de moment, qüestionar el model educatiu de la 
Generalitat. D’això ja en parlarem en el seu moment. 
Tal com hem afirmat en alguna ocasió Castellar té cobertes les seves necessitats de sòl per 
equipaments educatius, com a mínim, pels propers 10 anys. Nosaltres a això en diem 
preveure i planificar. 
Resumint i acabant: Educació tal com hem demostrat ha estat una prioritat clau d’aquest 
equip de govern des de el primer dia. En els primers tres anys, i sense comptar el 
manteniment ordinari que es porta a terme a tots els centres, l’Ajuntament haurà invertit: 
     60.000 €             en  escoles pròpies 
1.624.000                en escoles bressols 
1.006.000                en les escoles primàries 
   470.000                en l’escola Sol i Lluna (abans de ser recepcionada) 
     72.000                en  l’escola Immaculada 
3.233.365                en Total. 
La coincidència amb anys de caiguda d’ingressos, demostra l’enorme esforç fet per aquest 
equip de govern en un tema que considerem prioritari. A més a més, hem generat sòl, com a 
mínim, per tres línies de primària i dos de secundària. Nosaltres hem complert, molt per sobre 
de les nostres competències. Aquesta vegada ningú podrà excusar-se en la  nostra 
ineficiència.  
S’obra un torn d’intervencions, per CiU la Sra. Montse Gatell diu en primer lloc que avui ha 
quedat demostrat que no era tan difícil donar informació, i en segon lloc dir que aquesta 
exposició ha estat quasi una trampa, ja que una cosa es donar una informació general sobre 
equipaments educatius, però el regidor ha fet una intervenció plena d’acusacions directes, així 
doncs si s’han d’afegir valoracions de l’equip de govern o personals del regidor o de qualsevol 
altra persona, i per tant si hem de tenir una possibilitat d’un torn de replica, si això és un 
debat, s’hauria d’haver informat als grups que,  en aquest ple feríem un debat sobre els 
equipaments educatius.  
També per ERC el Sr. Jordi Permanyer,  per dir que pel seu grup també va ser una sorpresa 
el punt de l’ordre del dia del ple d’informació sobre equipaments escolars, i val a dir que no ho 
hem vist com una informació més aviat ha estat una critica a l’oposició, o fins i tot ha fet 
d’oposició de l’oposició,  i sobre la intervenció que ha fet el Sr. González dir-li que ha estat un 
insult als regidors i regidores d’aquest Ple i als castellarencs i castellarenques, i a més a més 
entenc que la seva intervenció no té res a veure amb les bones pràctiques de govern 
aprovades. 
En torn de replica el Sr. Pepe González, pel PSC, intervé per recordar que en el ple del mes 
passat, i concretament en el punt de la modificació d’ús d’un terreny, vam escoltar per part del 
grup de CiU una critica de la política educativa de l’equip de govern, i per això hem volgut fer 
una explicació d’on venim i a on estem.        
 

7.-  ASSUMPTES SOBREVINGUTS 
 
7.1.- No n’hi ha 
 

8.- SUGGERIMENTS I PREGUNTES 
 
Per part de l’Altraveu, la Sra. Elisenda Alamany,  dona lectura: En el ple del 28 d’abril de 
2008. l’Altraveu va presentar una moció on proposava la instal·lació i ús del programari lliure, 
en l’administració local de l’Ajuntament de Castellar del Vallès. La moció que es va aprovar per 
unanimitat, contemplava la instal·lació del programari en tots aquells àmbits que fos 
tècnicament possible, substituint progressivament els sistemes operatius propietaris dels 



actuals equips, entre d’altres coses, com la promoció, difusió i traslladar aquest acord a la 
Generalitat de Catalunya, la Diputació de Barcelona, el Consell Comarcal del Vallès Occidental, 
la Federació de Municipis de Catalunya, i Localret. 
Ara més que mai que estem en temps de crisis és una aposta que servirà per estalviar 
despeses i facilitar l’accés a la informàtica a tothom. 
El Sr. Oscar Lomas,  pel PSC, intervé per dir que a vegades porta a error l’objectiu del 
programari lliure, perquè potser no és estalviar costos sinó utilitzar-ho com a mecanisme de 
socialització de la informació i del coneixement per apropar les tecnologies a tots els ciutadans 
amb la finalitat que cada cop més gent pugi tenir més coneixement de les noves tecnologies. 
El problema que ens hem trobat des de la Societat de Coneixement i Sistemes és en els 
enllaços que requereixen plataformes o programes de gestió, així doncs els enllaços que 
s’haurien de realitzar, doncs els programes que actualment treballen sobre un sistema 
operatiu windows, funcionessin sobre un sistema operatiu lliure, i també els enllaços que 
permetessin que aquests programes es relacionin amb el paquet oficce, tot això provocaria el 
haver de realitzar enllaços a mida i per tant d’un cost considerable , així dons no ens 
estalviaríem costos i seria molt més car portar a terme una migració. Això no vol dir que 
s’abandoni el projecte, estem treballant en un projecte de formació en escoles bressol sobre 
programari lliure ja que aquesta línia de difusió ens és més fàcil d’implantar, i la de promoció, 
que sobretot en el futur centre de coneixement de la plaça major es posarà a disposició més 
de 80 ordinadors per a ús lliure i formació dels ciutadans que estaran sota programari lliure. 
Per tant els passos que s’han donat fins ara estan en dues fases, la fase d’administració 
interna que és més complicada i per tant més lenta i la fase externa de formació i promoció ue 
és més fàcil d’aplicar i s’està avançant en el projecte.      
El Sr. Xavi Arderius, per l’Altraveu diu que: La “casa del Pont” forma part de l’antic complex 
industrial de la zona de Can Barba i es va construir per donar allotjament als encarregats de la 
fàbrica d’aquest lloc. 
El 7 de juliol de 2004 aquest Ajuntament va aprovar el conveni de cessió d’ús d’aquesta casa 
que està dins els terrenys  del Pla de Millora Urbana de Can Barba i ara sembla que està a 
punt de ser cedida definitivament al municipi de Castellar del Vallès. 
Des de l’Altraveu preguntem: 
- s’ha realitzat la cessió definitiva d’aquesta casa?.   
- quin ús li vol donar aquest govern a l’edifici? 
Contesta el Sr. Aleix Canalis, pel PSC, i diu que la cessió definitiva encara no s’ha fet perquè 
en el moment  de fer la cessió i anar al registre de la propietat es va veure que no hi havia la 
declaració d’obra nova i per tant en el registre de la propietat només hi constava un solar de 
1.045 m2, ara estem en el procés d’aconseguir aquesta declaració d’obra nova. 
Pel que fa a la segona pregunta dir que en aquest moment no hi ha una idea clara de quin 
equipament pot anar en aquest espai, bàsicament per dos motius, la impossibilitat econòmica 
de part de realitzar una inversió important com serà la de rehabilitació d’aquest edifici i el 
segon motiu que s’està estudiant la possibilitat que una organització externa a l’Ajuntament 
pugui gaudir d’aquest espai de forma de concessió administratiu i que sigui la pròpia entitats 
qui realitzi la inversió. 
Per part del grup municipal d’Esquerra el Sr. Oriol Papell exposa que davant la queixa 
d’alguns usuaris en fer servir les màquines dispensadores de tiquets de zona blava i no poder 
fer servir la targeta i només pagar amb monedes, preguntem: 
- quan funcionarà el pagament amb targeta a les maquines dispensadores de tiquets de zona     
    blava?. 
Respon el Sr. Oscar Lomas , PSC,  dient que les maquines de zona blava són víctimes de 
l’incivisme, concretament les ranures que serveixen per pagar amb targeta estan cremant 
intencionadament amb àcid i anul·la a més a més de la ranura tot el funcionament intern de la 
màquina, i s’està valorant amb l’empresa gestora el cost de canviar tots els mecanismes de les 
màquines o trobar-ne una solució. 
 
Tot seguit intervé per CiU la Sra. Gemma Perich, per fer uns suggeriments en relació a la 
moció aprovada del FEIL, i que quan comentàvem de fer una relació dels projectes dels 



diferents grups que proposàvem per fer la proposta de FEIL, també comptàvem amb el grup 
del PSC, i d’altra banda que el FEIL no serveixi per finançar projectes que ha de finançar la 
Generalitat de Catalunya, per tant pensar en aquells projectes que hagin d’estar finançats 
totalment per l’Ajuntament. 
  
També per ERC el Sr. Oriol Papell, diu que s’han convocat dues comissions al mati i aquest  
horari es incompatible amb l’horari laboral. 
  
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent dos quarts d’onze de la nit, s’aixeca la 
sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests acords el  
Secretari, amb el vist-i-plau del  Sr. Alcalde. 
 
 
 
 


